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BRMG.0012.38.2017/KSiB 
 

PROTOKÓŁ NR 50–5/2017 
 
z nadzwyczajnego posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, 
które odbyło się  w dniu 30 marca 2017 roku, a rozpoczęło się o godz. 8.30, w 
Sali Seana Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w 
Gdańsku. 
 

Komisja Strategii i Budżetu RMG w pkt 1 i 2 porządku posiedzenia obradowała 
wspólnie z Komisją Zrównoważonego Rozwoju RMG. 
 

Na stan 6 (sześciu) członków Komisji Strategii i Budżetu, w posiedzeniu 
uczestniczyło (6) sześć osób, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych 
decyzji. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 
członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Na stan 5 (pięciu) członków Komisji Zrównoważonego Rozwoju, w posiedzeniu 
uczestniczyło (5) pięć osób, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych 
decyzji. 
 

Obecni: według załączonej listy obecności, która stanowi załącznik nr 3 (lista 
członków Komisji). 
 

Wspólnemu posiedzeniu przewodniczył radny Piotr Borawski – Przewodniczący 
Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, który otworzył 50 posiedzenie 
Komisji, stwierdził quorum, a następnie powitał zebranych i poinformował, że 
porządek obrad został we wtorek tj. 28 marca 2017 r. drogą elektroniczną wysłany 
do radnych - porządek stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 
Wspólne posiedzenie z Komisją Zrównoważonego Rozwoju RMG  

w pkt 1 i 2 
 
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1039 + 
Autopoprawka.   
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1040 + Autopoprawka.               
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie Gminie Kolbudy w latach 2017-2018 pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej na budowę obiektu szkolnego w Kowalach - druk nr 1048.   
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie Gminie Kolbudy w latach 2017-2018 pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej na przebudowę Potoku Kowalskiego – druk nr 1049. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

5. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku posiedzenia. 
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Głosowanie za przyjęciem porządku posiedzenia:  
5 za – jednogłośnie 
 
Następnie posiedzenie Komisji Zrównoważonego Rozwoju otworzył radny Adam 
Nieroda – Przewodniczący Komisji, który po stwierdzeniu quorum poddał pod 
głosowanie przyjęcie porządku obrad Komisji. 
 
Głosowanie za przyjęciem porządku posiedzenia:  
4 za – jednogłośnie 
 

PUNKT – 1 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 1039 wraz z dwoma Autopoprawkami. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 marca 2017 r. - BRMG-S.0006.83.2017). 
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
przedstawiła projekt uchwały w zakresie działania Komisji Zrównoważonego 
Rozwoju wraz z Autopoprawkami.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1039 wraz z dwoma Autopoprawkami. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Jolantę Ostaszewską – Dyrektor Wydziału 
Budżetu Miasta i Podatków, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, 
przy 1 głosie przeciwnym i 0 glosach wstrzymujących się,  pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1039 wraz z dwoma 
Autopoprawkami. (Opinia nr 50-5/250-28/2017).  
 
Następnie dalsze procedowanie uchwały przerwała pani Jolanta Ostaszewska, która 
powiedziała, że nie omówiła zmian w projekcie uchwały związanych z budową 
szkoły w Kowalach.  
 
Przewodniczący Piotr Borawski poprosił o dokończenie przedstawienia zmian w 
projekcie uchwały i dodał, że nastąpi reasumpcja głosowania. 
 
Pani Dyrektor Jolanta Ostaszewska dokończyła omawiać projekt uchwały, a 
następnie Komisje rozpoczęły dyskusję. 
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji Strategii i Budżetu dopytała, 
czy środki w kwocie ponad 2 mln zł są przeznaczone na IT? 
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Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
odpowiedział, że 2,1 mln zł jest przeznaczonych na meble i IT, a całość środków 
przeznaczonych na budowę szkoły zwiększa się o 4 mln zł.   
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji Strategii i Budżetu zapytała ile będzie 
wynosić całość kosztów związanych z budową szkoły w Kowalach.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych powiedział, 
że całość wynosi 38 mln zł wraz z przebudową Potoku Kowalskiego. 
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji Zrównoważonego Rozwoju zapytał czy 
potok zostanie zasypany? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych powiedział, 
że zostanie on przykryty, nie zasypany. 
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji Strategii i Budżetu, powiedziała, że 
podczas posiedzenia Komisji Edukacji padło pytanie o koszty budowy przedszkola 
przy ul. Kolorowa/Srebrniki, które wynoszą 8 mln zł i opozycja dopytywała 
dlaczego tak drogo. 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
odpowiedział, że koszt każdego przedszkola wygląda inaczej, bo na to składa się 
budowa budynku i infrastruktura. Nie można porównywać budowy jednego 
przedszkola do drugiego.  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych dodała, 
że informacja zbiorcza na temat przedszkoli jest przygotowywana i zostanie 
przesłana Komisji Edukacji.   
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji Strategii i Budżetu na koniec 
dyskusji dopytała jaki będzie model szkoły? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
odpowiedział, że będzie to model standardowy 625 dzieci w szkole na jednej 
zmianie plus 125 dzieci w przedszkolu. Zwiększył się też udział procentowy Gminy 
Miasta Gdańska w tym przedsięwzięciu do 37%. 
 
Po zakończonej dyskusji radny Piotr Borawski – prowadzący obrady, poddał 
ponownie pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego 
projektu uchwały zawartego w druku nr 1039 wraz z dwoma Autopoprawkami przez 
Komisję Strategii i Budżetu. 
  

USTALENIA KOMISJI STRATEGII I BUDZETU - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Jolantę Ostaszewską – Dyrektor Wydziału 
Budżetu Miasta i Podatków, a następnie przeprowadzonej dyskusji, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 glosach 
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wstrzymujących się,  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku 
nr 1039 wraz z dwoma Autopoprawkami. (Opinia nr 50-5/250-28/2017).  
 
 
Następnie radny Adam Nieroda – Przewodniczący Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie omawianego projektu 
uchwały druk nr 1039 wraz z dwoma Autopoprawkami.    
 
Głosowanie:  
3 głosy za 
2 głosy wstrzymujące się 
0 głosów przeciwnych 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
Zapomniałem jeszcze o jedną rzecz zapytać. Chciałem tylko spytać o 3 mln zł z 
mostu w Sobieszewie. To wynika z tej dotacji rządowej?   
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Nie, jeszcze nie. Most był tańszy niż zakładaliśmy. Zostawiliśmy pieniądze na 
płatności w przyszłym roku.  
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
gospodarczej 
Czekamy też, warto dodać, na rozstrzygnięcie, bo dotacje rządowe są przyznawane 
co roku. Złożyliśmy dokumenty na kolejną transzę i pewnie na przełomie kwietnia, 
maja będziemy mieli decyzję.  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tutaj oczekujemy na 13 mln zł.  
  

PUNKT – 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1040 wraz z 
2 Autopoprawkami. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 marca 2017 r. - BRMG-S.0006.84.2017). 
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
przedstawiła projekt uchwały w zakresie działania Komisji Zrównoważonego 
Rozwoju wraz z Autopoprawkami. 
Powiedziała m. in.: że zwiększa się plan dochodów budżetu miasta o kwotę 
26.182.000 złotych. Natomiast wydatki są zwiększane o kwotę 111.778.000 złotych. 
Ta różnica pomiędzy zwiększonymi dochodami a wydatkami jest pokryta wolnymi 
środkami z rozliczenia wykonania budżetu roku 2016. Wśród zwiększeń największe 
pozycje tj. 9.113.000 - wpływ środków z funduszu dopłat stanowiący refundację 
wydatków poniesionych na budowę mieszkań komunalnych w 2016. Te mieszkania 
zostały wybudowane w roku 2016 i rozliczone, ale refundacja wpłynęła dopiero w 
styczniu 2017 roku zamiast w grudniu 2016 roku. Po prostu Bank Gospodarstwa 
Krajowego przeciągnął trochę sprawę. Dotacja z Budżetu Państwa na 
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dofinansowanie zadania: „Stabilizacja i zabezpieczenie osuwisk w rejonie Biskupiej 
Górki” w wysokości 6.638.000 złotych. I ta kwota jest przeznaczona właśnie na 
realizację tego zadania, które było wcześniej zabezpieczone w WPF i w budżecie 
wkładem własnym. Jeszcze takim dużym dochodem tj. zwrot rekompensaty z tytułu 
świadczeń usług przez Gdańskie Autobusy i Tramwaje spółkę z o.o. w wysokości 
2.746.000 złotych. W wyniku rozliczenia roku 2016 przez audytora, rekompensata 
płacona w roku 2016 była wyższa niż poniesione koszty i stąd ten zwrot. Zwrot 
podatku VAT z tytułu prowadzonej działalności przez gminę w wysokości 2.311.000 
złotych. 
 
Jeżeli patrzymy na wydatki, to wśród wydatków gro stanowi odtworzenie 
niewydatkowanych środków w roku 2016 i jest to kwota w wysokości 44. 275.000 
złotych. W uzasadnieniu projektu uchwały jest szczegółowo opisane każde 
przedsięwzięcie, które nie zostało zrealizowane i odtwarzane są kwoty, na jaki 
zakres itd.  
 
Wprowadzamy również nowe przedsięwzięcia i przeznaczamy dodatkowo na te, 
które już były i jest to kwota 30.711.000. wśród tych nowych i rozszerzanych jest 
np. przebudowa infrastruktury służącej komunikacji zbiorowej, milion złotych. Jest 
to przeznaczone na wykonanie dodatkowych zabezpieczeń na estakadzie Rakoczego 
przy KPM Brętowo, polegającym na wykonaniu dodatkowych koryt szynowych na 
estakadzie, które zabezpieczą tramwaj przed wykolejeniem. Budowa i przebudowa 
dróg lokalnych w różnych dzielnicach, kwota 3 miliony złotych. Środki przeznacza 
się na budowę miejsc postojowych przy ul. Niedziałkowskiego i dojścia wraz z 
oświetleniem wzdłuż ulicy Wieżyckiej do szkoły podstawowej nr 12. Budowa windy 
w Ratuszu Głównym Miasta, 500 tysięcy złotych. Jest to dotacja celowa dla Muzeum 
Historycznego Miasta Gdańska na zabezpieczenie wkładu własnego dla realizacji 
przedmiotowego zadania. Szacunkowy koszt tej windy to ok. miliona złotych. Ta 
drugą część, czyli 50% tej inwestycji muzeum planuje pozyskać ze środków PFRON. 
Jeżeli patrzymy na zwiększenia. Dodatkowe środki na wydatki bieżące, to wśród 
nich mamy kwotę 5.703.000 złotych dla Gdańskiego Zarządu Nieruchomości 
Komunalnych, z przeznaczeniem na remonty lokali mieszkalnych.  
 
Dosyć znaczącą kwotę przeznaczamy na dodatkowe zadania realizowane przez 
Gdański Zarząd Dróg i Zieleni, 6 milionów złotych na oczyszczanie miasta, na 
podniesienie standardu oczyszczania miasta, kwotę 3,4 miliona złotych na poprawę 
standardu utrzymania terenów zielonych na terenie miasta. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Borawski, prowadzący obrady 
Dziękuję serdecznie.  Czy są jakieś pytania? 
 
Radny Mariusz Andrzejczak, członek KZR 
Chciałem o ul. Niedziałkowskiego zapytać. To są środki na dokończenie w Osowej 
tych miejsc postojowych? 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Do Budżetu Obywatelskiego. 
 
Radny Piotr Borawski – prowadzący obrady podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał 
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pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu 
uchwały zawartego w druku nr 1040 wraz z dwoma Autopoprawkami. 
 

USTALENIA KOMISJI STRATEGII I BUDŻETU - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Jolantę Ostaszewską – Dyrektor Wydziału 
Budżetu Miasta i Podatków, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, 
przy 1 głosie przeciwnym i 0 glosach wstrzymujących się,  pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1040 wraz z dwoma 
Autopoprawkami. (Opinia nr 50-5/251-29/2017).  
 
Następnie radny Adam Nieroda – Przewodniczący Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie omawianego projektu 
uchwały druk nr 1040 wraz z dwoma Autopoprawkami.    
 
Głosowanie:  
3 głosy za 
0 głosów wstrzymujących się 
2 głosy przeciw 
 
Opinia KZR Nr 43-4/98/11/2017. Opinia pozytywna.  
    
Następnie radny Adam Nieroda – przewodniczący Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
zamknął posiedzenie Komisji. 
  

PUNKT – 3 i 4 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody 
na udzielenie Gminie Kolbudy w latach 2017 – 2018 pomocy finansowej w 
formie dotacji celowej na budowę obiektu szkolnego w Kowalach – druk nr 
1048. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 marca 2017 r. - BRMG-S.0006.92.2017). 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody 
na udzielenie Gminie Kolbudy w latach 2017 – 2018 pomocy finansowej w 
formie dotacji celowej na przebudowę Potoku Kowalskiego – druk nr 1049. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 marca 2017 r. - BRMG-S.0006.93.2017). 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych przedstawił 
projekty uchwał. Powiedział:  
Techniczne uchwały dotyczące przepływu środków. Rozdzielamy tą pomoc Gdańska 
na dwie części. Pierwszą dotyczącą Potoku. To jest 1 mln 500 tys. zł. W przetargu 
wychodzi 1 mln czterysta kilkadziesiąt tysięcy, ale zaokrąglamy, bo i tak Kolbudy 
będą musiały się rozliczyć i oddać ewentualnie, jeżeli zostaną jakieś środki, a nie 
chcielibyśmy potem do państwa przychodzić po zwiększenia nawet drobnych kwot. 
Natomiast druga część ta dotacja 11 mln 200 tys. zł to jest różnica pomiędzy 
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udziałem Gdańska w szkole w Kowalach, a nakładem poniesionym na działce 
gdańskiej. Jest dwóch płatników w przetargu na budowę szkoły. Gdańsk płaci za to 
co leży w Gdańsku i daje pomoc, żeby Kolbudy zapłaciły za to co leży w Kolbudach. 
Tak musimy robić, żeby być w zgodzie z wszystkimi przepisami, stąd te dwie 
uchwały.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję serdecznie. Czy są jakieś pytania? Jeszcze wszystko państwo dokładnie 
wyjaśnią na sesji. Nie widzę pytań.  
 

USTALENIA KOMISJI STRATEGII I BUDŻETU - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Marcina Dawidowskiego - Dyrektora Wydziału 
Programów Rozwojowych, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 
6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 
1048. (Opinia nr 50-5/252-30/2017).  
 

USTALENIA KOMISJI STRATEGII I BUDŻETU - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Marcina Dawidowskiego - Dyrektora Wydziału 
Programów Rozwojowych, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 
6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 
1049. (Opinia nr 50-5/253-31/2017).  
 

PUNKT – 12 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Jedno istotne pismo w sprawie wskazania przedstawiciela do Gdańskiej Rady 
Działalności Pożytku Publicznego VII kadencji. Komisja Spraw Społecznych 
wytypowała panią Żanetę Geryk. My też musimy swojego przedstawiciela 
wytypować. Kto z państwa jest chętny do pracy w Gdańskiej Radzie Działalności 
Pożytku Publicznego VII kadencji? Ja niestety jestem w Komisji Budżetu 
Obywatelskiego, więc nie mogę się zgłosić.  
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
gospodarczej 
Bardzo ciekawa praca. 
 
Zgłosiła się radna Beata Wierzba. Więcej zgłoszeń nie było.  
 
Następnie radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie 
wskazanie pani radnej Beaty Wierzby na przedstawiciela Rady Miasta Gdańska w 
Gdańskiej Radzie Działalności Pożytku Publicznego VII kadencji.    
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Głosowanie:  
5 głosów za 
1 głos wstrzymujący się 
0 głosów przeciw 
  
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
gospodarczej 
Chciałam państwu podziękować, pani Asi, panu Przewodniczącemu, wszystkim 
członkom Komisji za współpracę przez ostatnie lata. Teraz już po tej stronie, ale 
pewnie od czasu do czasu do państwa zajrzę.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Zapraszamy. Dziękuję bardzo. 
 
 
Wobec braku dalszych spraw związanych z tym punktem Przewodniczący zamknął 
posiedzenie Komisji. 
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